
Deci, ceea ce numiți probleme, ele sunt importante; Sunt importante până în ziua
în care nu mai sunt importante. Iar ziua în care ei nu mai contează este ziua în
care tu însuți reușești să le distrugi cauzele și motivele. Iar distrugerea 
problemelor este total legată de voința voastră, de capacitatea voastră de a 
aduce energia voinței voastre în planul material al vieții voastre.

Și ceea ce este cel mai ocult în noua instrucțiune este că voința omului nu este
ceea ce a fost în trecut. În trecut, în rasa antică, voința omului era produsul 
direct al dorinței sale egoiste, în timp ce în viitor, voința omului este 
produsul conflictului dintre suferința sa și voința Duhului care stabilește 
condițiile suferinței.

Și când omul a suferit suficient pentru a realiza, în el însuși, limita sau 
necesitatea unei limite a acestei suferințe, el coboară în sine această energie 
care devine propria sa voință și în acel moment, omul beneficiază de voința 
Spiritului și în acel moment poate distruge toate condițiile care în trecut au 
servit pentru a crea probleme în el.

Vă sfătuiesc că toate problemele vieții voastre sunt create în toate aspectele 
lor, în toate condițiile lor, de către Inteligența Superioară din voi. Pentru 
evoluția ta, pentru Omul de mâine, acest joc trebuie să înceteze; Inteligența 
din el, voința a cărei putere nu o cunoaște, trebuie să se echilibreze, astfel 
încât, la un moment dat, în viața sa în creștere, în viața sa de conștiință, să 
ajungă să reducă la zero puterea Spiritului asupra minții sale.

Și când omul are suficientă putere voluntară, voință reală, el este capabil să 
reducă puterea Duhului asupra minții sale la zero și atunci omul devine 
Superman.

În cadrul acestei explicații, putem privi fenomenul problemelor, ducându-l la o 
scară mai înaltă de înțelegere, în sensul că putem elimina din această 
experiență, factorul întâmplător, ne putem instrui în faptul că în această 
experiență, ceea ce ne lipsea era inteligența produsă de suferința care ne-a 
împiedicat să ne trăim voința reală. pentru că, încă o dată, voința noastră nu a
fost produsul conflictului dintre Spirit și sine.

Și această instrucțiune, pe care Omul o primește astăzi, este cu totul nouă pe 
planeta Pământ, pentru că niciodată până acum un Om nu a fost capabil, nici nu a
dorit, nici nu a dorit, în cadrul vreunui mandat ca inițiat pe planetă, să 
distrugă total puterea Duhului asupra emoției minții Omului.

Și în această experiență s-a decis că, pentru a se elibera de emoția spiritului 
omului, omul trebuia să treacă permanent prin jugul Spiritului, pentru a 
transmuta, prin fuziune, emoția spiritului. Iar când emoția spiritului a fost 
transmutată, omul nu mai era muritor, ci nemuritor. Iar când omul se află pe 
tărâmul nemuririi, el nu mai este supus legilor Spiritului, căci el însuși este 
Spirit în materie.

Importanța înțelegerii faptului că problemele, într-o zi din viața ta, trebuie 
oprite total, neutralizate, distruse, împiedicate să prindă rădăcini.

Și în exprimarea constantă a experienței voastre cotidiene, unde apar probleme, 
în stânga și în dreapta, în relație cu o civilizație inconștientă, Oameni 
inconștienți, există pentru Spirit un teren foarte vast în care voi, ca individ,
posedând și minte, posedând și voință, posedând și iubire și inteligență, 
sunteți forțați la un moment dat să realizați că puterea de sus trebuie să 
coboare în sub-planurile realității și să se rupă o dată pentru totdeauna toate,
într-un mod final, lanțurile karmei.

Omul nu trebuie să mai sufere, omul nu va mai suferi, dar omul, care nu va mai 
suferi, va suferi dinainte în conflictul care trebuie să existe între el și 
Spirit. Și această manifestare, în realitatea sa de zi cu zi, el va experimenta 
ceea ce știu eu.



Iar cei care au experimentat ceea ce știu eu, au înțeles ceea ce știu eu și și-
au dat seama că ceea ce au înțeles ei este perfect. Pentru că Omul de mâine nu 
mai face parte din a cincea rasă, iar legile Duhului care se aplicau celei de-a 
cincea rase nu i se vor mai aplica. Deci, Omul de mâine trebuie să înțeleagă 
viața într-un mod total diferit de Bătrân.

Și când spun că Omul de mâine trebuie să înțeleagă viața într-un mod total 
diferit, cu totul nou față de Omul Vechi, mă refer exact la asta. Pentru ca în 
ucenicie, în tranziție, Omul de astăzi să învețe să nu privească înapoi, sau în 
termeni diferiți, Omul de mâine trebuie să învețe să nu privească înapoi la 
Bătrân.

Omul de mâine trebuie să învețe să trăiască viața de mâine, astăzi, și să nu-și 
mai trăiască viața, astăzi, pe baza dispozițiilor pe care le-a avut ieri. Și 
această condiție este absolută și va fi trăită de Omul de mâine. Iar Oamenii de 
mâine, care vor fi trăit aceste condiții și vor fi înțeles legile acestor noi 
condiții, vor avea puterea de a-și imortaliza materia materială.

Dacă aveți viziunea de a le distruge, aveți deja viziunea de a le transcende. 
Dacă aveți deja viziunea de a le distruge, aveți viziunea de a vă transcende 
propria natură. Dar mai întâi trebuie să vă interiorizați, pentru că această 
viziune nu este o viziune psihologică, această viziune este o realizare 
puternică în voi înșivă, centrată pe voi înșivă, care rezultă din faptul că, la 
un moment dat în viața voastră, ați realizat absurditatea vechii vieți.

Și odată ce ați realizat absurditatea vechiului mod de viață, veți fi ca mine, 
singuri, solitari, legați numai în Spirit de cei care au același Spirit și 
pregătiți pentru orice eventualitate, adică gata să primiți orice vibrație, care
trebuie să trezească în voi înșivă energia necesară pentru a intra în contact și
a lucra cu forțele invizibilului.

Deci problemele de azi, problemele de zi cu zi, sunt mult, mult mai mari decât 
vă puteți imagina, dar sunt mari dacă nu cunoașteți noile legi.

Dacă nu cunoști noile legi care nu mai contează, ele nu mai contează, ele sunt 
pur și simplu un jug, o pacoste, cu care să trăiești pentru tot restul vieții.

Dar dacă cunoști noile legi și aplici noile legi, vei distruge modul în care 
viața a fost construită în jurul tău și, puțin câte puțin, vei începe să 
trăiești o viață complet nouă, nu spun nouă, pentru că există o diferență între 
o viață nouă și o viață nouă. O viață nouă este una care a fost schimbată în 
vechea viață. O viață nouă este o viață care nu are nimic de-a face cu viața 
veche.

Iar când omul trăiește o viață cu totul nouă, el nu este capabil să subscrie la 
viața nouă, pentru că iluzia diferenței de formă dintre cele două este la fel de
mare ca și viața veche, viața nouă. 

Dar când Omul trăiește o viață nouă, el este total într-un alt timp și nu are 
dreptul la nimic altceva decât la el însuși.

Și când omul își dă seama că nu are dreptul la nimic altceva decât la el însuși,
el realizează condițiile absolute ale unei vieți noi și nu prin inteligență și 
intelect poate trăi această viață și o poate înțelege, ci prin vibrația din el, 
care îi organizează mintea, emoțiile, vitalul și materialul.

O viață cu totul nouă este o viață cu totul nouă, este o viață care nu vă 
aparține, este o viață care este procesul, care este rezultatul, care este 
manifestarea Energiei din voi, determinată de puterea din voi să o primiți. În 
viața nouă, ego-ul nu este văzut sau văzut din ce în ce mai puțin; În noua 
viață, personalitatea nu este simțită sau simțită din ce în ce mai puțin; în 
noua viață, numai sufletul există în armonie vibratorie cu ego-ul, care este în 
armonie vibratorie cu personalitatea, astfel încât se formează o axă și prin 
această axă trece energia curentului de raze la care sunteți alocați și din 



această energie trăiți; este această Energie cu care vă hrăniți; este această 
Energie pe care o folosiți pentru a coborî în materie, Duhul lui Dumnezeu.

Și când în viața cu totul nouă, omul coboară în materie, Duhul lui Dumnezeu: 
orice spirit care este împotriva lui și orice spirit care este împotriva Luminii
acestui Duh, nu poate pătrunde în spațiul în care acest Om evoluează și 
progresează, pentru că acest spațiu este inviolabil, pentru că acest spațiu este
Lumină.

Așa că vă explic lucruri simple, de zi cu zi: vorbesc despre probleme, și încerc
să vă fac să înțelegeți importanța problemelor, să vă dau o perspectivă care nu 
este umană, ci rezultatul unei conștientizări totale a realității legii 
Spiritului.

Când spun, pune toporul înseamnă distruge cauza suferinței, este un mod de a 
exprima această lege, dar mulți, de la început din lipsă de experiență, au pus 
toporul și și-au tăiat degetul, dar asta face parte din experiență, iar cu 
experiență înveți să pui toporul și să nu tai degetele nimănui.

Conștiința este creatoare, nu distructivă; Conștiința este armonie. Problemele 
de zi cu zi, problemele tale, sunt iluzii, create de mintea din tine, pentru a 
te împiedica în fluxul emoțiilor tale și, ca păstrăvul, îți petreci timpul 
țopăind.

Când spun că Omul de mâine nu-și va aparține, spun unul dintre cele mai mari 
adevăruri necunoscute omului antic. Omul de mâine nu își va aparține lui însuși 
și deja în experiența voastră ați avut momente în care ați simțit că nu vă 
aparțineți vouă înșivă, iar această conștientizare este foarte mare și devine 
din ce în ce mai mare.

Și atunci când nu ne mai aparținem, ne simțim bine cu noi înșine; Atâta timp cât
ne aparținem nouă înșine, suntem pironiți pe pielea noastră, dar când nu ne mai 
aparținem, ne simțim bine cu noi înșine. Dar ego-ul nu vrea asta, pentru că ego-
ul trebuie să aparțină pentru a fi sigur că există în minte, că simte în emoții,
că trăiește în material; Ego-ul trebuie să fie sigur că este viu. Soția trebuie 
să fie sigură că soțul ei o iubește, bărbatul trebuie să fie sigur că soția lui 
este fidelă; Trebuie să fim siguri, dar această securitate este efemeră.

Dar când două ființe trăiesc în viață și una nu-și aparține sieși și cealaltă 
nu-și aparține sieși, nici una nu-i aparține celeilalte, și când un bărbat nu-i 
mai aparține soției sale și soția lui nu-i mai aparține, el nu mai are 
suferințele posedării. Când copiii nu ne mai aparțin, nu mai suferim durerile 
posedării.

Ceea ce spun este în vibrație, nu într-un mod psihologic de înțelegere. Ceea ce 
este dificil de transmis în cuvinte este realitatea vibrației. Ceea ce este ușor
de transmis în cuvinte este forma.

De aceea nu vreau să spun niciodată ceea ce spun, este ceea ce nu pot spune că 
vreau să spun, dar am puterea să o spun, pentru că am puterea vibrației. Deci, 
așteptați ca vibrația să înțeleagă cuvântul care o conține înainte de a sări în 
formă și de a vă rupe ciocul și de a deveni un cropper.

Totul poate fi spus, chiar și ceea ce nu poate fi înțeles, este doar o chestiune
de a o spune într-un anumit fel. Și vă doresc tuturor, într-o zi, să nu vă mai 
aparțineți vouă înșivă, să nu vă mai simțiți, să nu vă mai vedeți, să nu mai 
știți care este \"eu-l\" vostru, să nu mai știți care este \"ego-ul\" vostru, vă
doresc toate acestea. Dar până când va veni acea zi, să știi că te îndrepți 
treptat spre ea. Și tot ceea ce vă spun de-a lungul anilor vă va servi pentru a 
vă face să înțelegeți nuanțele acestei realități din ce în ce mai bine.

Avem impresia, Oameni ai Pământului, că în orice moment al vieții noastre, ne 
putem situa undeva în viața noastră, că această impresie este atât de puternică 
încât creează, în noi, o energie, o emoție, iar această emoție ne închide 



automat. Omul se închide în fiecare zi, pentru cele mai bune motive din lume; 
din fericire, contrar celor spuse de Socrate, omul nu se poate cunoaște pe sine.
Minunată, filozofia omului; minunate, filosofiile, pentru că au reușit să-i dea 
omului speranța a ceea ce trebuie să devină, fără a-i da instrumentele necesare 
pentru a ajunge acolo.

Filosofia este bună, pentru că extrage un dinte pentru a-ți da altul, dar 
conștiința este și mai fină, pentru că extrage ambii dinți și nu mai rămâne 
niciunul.

Deci, pentru sfârșitul perioadei, aș dori să explic cum omul își face rău fără 
să-și dea seama.

 
Deci, ceea ce numiți probleme, ele sunt importante; Sunt importante până în ziua
în care nu mai sunt importante. Iar ziua în care ei nu mai contează este ziua în
care tu însuți reușești să le distrugi cauzele și motivele. Iar distrugerea 
problemelor este total legată de voința voastră, de capacitatea voastră de a 
aduce energia voinței voastre în planul material al vieții voastre.

Și ceea ce este cel mai ocult în noua instrucțiune este că voința omului nu este
ceea ce a fost în trecut. În trecut, în rasa antică, voința omului era produsul 
direct al dorinței sale egoiste, în timp ce în viitor, voința omului este 
produsul conflictului dintre suferința sa și voința Duhului care stabilește 
condițiile suferinței.

Și când omul a suferit suficient pentru a realiza, în el însuși, limita sau 
necesitatea unei limite a acestei suferințe, el coboară în sine această energie 
care devine propria sa voință și în acel moment, omul beneficiază de voința 
Spiritului și în acel moment poate distruge toate condițiile care în trecut au 
servit pentru a crea probleme în el.

Vă sfătuiesc că toate problemele vieții voastre sunt create în toate aspectele 
lor, în toate condițiile lor, de către Inteligența Superioară din voi. Pentru 
evoluția ta, pentru Omul de mâine, acest joc trebuie să înceteze; Inteligența 
din el, voința a cărei putere nu o cunoaște, trebuie să se echilibreze, astfel 
încât, la un moment dat, în viața sa în creștere, în viața sa de conștiință, să 
ajungă să reducă la zero puterea Spiritului asupra minții sale.

Și când omul are suficientă putere voluntară, voință reală, el este capabil să 
reducă puterea Duhului asupra minții sale la zero și atunci omul devine 
Superman.

În cadrul acestei explicații, putem privi fenomenul problemelor, ducându-l la o 
scară mai înaltă de înțelegere, în sensul că putem elimina din această 
experiență, factorul întâmplător, ne putem instrui în faptul că în această 
experiență, ceea ce ne lipsea era inteligența produsă de suferința care ne-a 
împiedicat să ne trăim voința reală. pentru că, încă o dată, voința noastră nu a
fost produsul conflictului dintre Spirit și sine.

Și această instrucțiune, pe care Omul o primește astăzi, este cu totul nouă pe 
planeta Pământ, pentru că niciodată până acum un Om nu a fost capabil, nici nu a
dorit, nici nu a dorit, în cadrul vreunui mandat ca inițiat pe planetă, să 
distrugă total puterea Duhului asupra emoției minții Omului.

Și în această experiență s-a decis că, pentru a se elibera de emoția spiritului 
omului, omul trebuia să treacă permanent prin jugul Spiritului, pentru a 
transmuta, prin fuziune, emoția spiritului. Iar când emoția spiritului a fost 
transmutată, omul nu mai era muritor, ci nemuritor. Iar când omul se află pe 
tărâmul nemuririi, el nu mai este supus legilor Spiritului, căci el însuși este 
Spirit în materie.

Importanța înțelegerii faptului că problemele, într-o zi din viața ta, trebuie 
oprite total, neutralizate, distruse, împiedicate să prindă rădăcini.



Și în exprimarea constantă a experienței voastre cotidiene, unde apar probleme, 
în stânga și în dreapta, în relație cu o civilizație inconștientă, Oameni 
inconștienți, există pentru Spirit un teren foarte vast în care voi, ca individ,
posedând și minte, posedând și voință, posedând și iubire și inteligență, 
sunteți forțați la un moment dat să realizați că puterea de sus trebuie să 
coboare în sub-planurile realității și să se rupă o dată pentru totdeauna toate,
într-un mod final, lanțurile karmei.

Omul nu trebuie să mai sufere, omul nu va mai suferi, dar omul, care nu va mai 
suferi, va suferi dinainte în conflictul care trebuie să existe între el și 
Spirit. Și această manifestare, în realitatea sa de zi cu zi, el va experimenta 
ceea ce știu eu.

Iar cei care au experimentat ceea ce știu eu, au înțeles ceea ce știu eu și și-
au dat seama că ceea ce au înțeles ei este perfect. Pentru că Omul de mâine nu 
mai face parte din a cincea rasă, iar legile Duhului care se aplicau celei de-a 
cincea rase nu i se vor mai aplica. Deci, Omul de mâine trebuie să înțeleagă 
viața într-un mod total diferit de Bătrân.

Și când spun că Omul de mâine trebuie să înțeleagă viața într-un mod total 
diferit, cu totul nou față de Omul Vechi, mă refer exact la asta. Pentru ca în 
ucenicie, în tranziție, Omul de astăzi să învețe să nu privească înapoi, sau în 
termeni diferiți, Omul de mâine trebuie să învețe să nu privească înapoi la 
Bătrân.

Omul de mâine trebuie să învețe să trăiască viața de mâine, astăzi, și să nu-și 
mai trăiască viața, astăzi, pe baza dispozițiilor pe care le-a avut ieri. Și 
această condiție este absolută și va fi trăită de Omul de mâine. Iar Oamenii de 
mâine, care vor fi trăit aceste condiții și vor fi înțeles legile acestor noi 
condiții, vor avea puterea de a-și imortaliza materia materială.

Dacă aveți viziunea de a le distruge, aveți deja viziunea de a le transcende. 
Dacă aveți deja viziunea de a le distruge, aveți viziunea de a vă transcende 
propria natură. Dar mai întâi trebuie să vă interiorizați, pentru că această 
viziune nu este o viziune psihologică, această viziune este o realizare 
puternică în voi înșivă, centrată pe voi înșivă, care rezultă din faptul că, la 
un moment dat în viața voastră, ați realizat absurditatea vechii vieți.

Și odată ce ați realizat absurditatea vechiului mod de viață, veți fi ca mine, 
singuri, solitari, legați numai în Spirit de cei care au același Spirit și 
pregătiți pentru orice eventualitate, adică gata să primiți orice vibrație, care
trebuie să trezească în voi înșivă energia necesară pentru a intra în contact și
a lucra cu forțele invizibilului.

Deci problemele de azi, problemele de zi cu zi, sunt mult, mult mai mari decât 
vă puteți imagina, dar sunt mari dacă nu cunoașteți noile legi.

Dacă nu cunoști noile legi care nu mai contează, ele nu mai contează, ele sunt 
pur și simplu un jug, o pacoste, cu care să trăiești pentru tot restul vieții.

Dar dacă cunoști noile legi și aplici noile legi, vei distruge modul în care 
viața a fost construită în jurul tău și, puțin câte puțin, vei începe să 
trăiești o viață complet nouă, nu spun nouă, pentru că există o diferență între 
o viață nouă și o viață nouă. O viață nouă este una care a fost schimbată în 
vechea viață. O viață nouă este o viață care nu are nimic de-a face cu viața 
veche.

Iar când omul trăiește o viață cu totul nouă, el nu este capabil să subscrie la 
viața nouă, pentru că iluzia diferenței de formă dintre cele două este la fel de
mare ca și viața veche, viața nouă. 

Dar când Omul trăiește o viață nouă, el este total într-un alt timp și nu are 
dreptul la nimic altceva decât la el însuși.



Și când omul își dă seama că nu are dreptul la nimic altceva decât la el însuși,
el realizează condițiile absolute ale unei vieți noi și nu prin inteligență și 
intelect poate trăi această viață și o poate înțelege, ci prin vibrația din el, 
care îi organizează mintea, emoțiile, vitalul și materialul.

O viață cu totul nouă este o viață cu totul nouă, este o viață care nu vă 
aparține, este o viață care este procesul, care este rezultatul, care este 
manifestarea Energiei din voi, determinată de puterea din voi să o primiți. În 
viața nouă, ego-ul nu este văzut sau văzut din ce în ce mai puțin; În noua 
viață, personalitatea nu este simțită sau simțită din ce în ce mai puțin; în 
noua viață, numai sufletul există în armonie vibratorie cu ego-ul, care este în 
armonie vibratorie cu personalitatea, astfel încât se formează o axă și prin 
această axă trece energia curentului de raze la care sunteți alocați și din 
această energie trăiți; este această Energie cu care vă hrăniți; este această 
Energie pe care o folosiți pentru a coborî în materie, Duhul lui Dumnezeu.

Și când în viața cu totul nouă, omul coboară în materie, Duhul lui Dumnezeu: 
orice spirit care este împotriva lui și orice spirit care este împotriva Luminii
acestui Duh, nu poate pătrunde în spațiul în care acest Om evoluează și 
progresează, pentru că acest spațiu este inviolabil, pentru că acest spațiu este
Lumină.

Așa că vă explic lucruri simple, de zi cu zi: vorbesc despre probleme, și încerc
să vă fac să înțelegeți importanța problemelor, să vă dau o perspectivă care nu 
este umană, ci rezultatul unei conștientizări totale a realității legii 
Spiritului.

Când spun, pune toporul înseamnă distruge cauza suferinței, este un mod de a 
exprima această lege, dar mulți, de la început din lipsă de experiență, au pus 
toporul și și-au tăiat degetul, dar asta face parte din experiență, iar cu 
experiență înveți să pui toporul și să nu tai degetele nimănui.

Conștiința este creatoare, nu distructivă; Conștiința este armonie. Problemele 
de zi cu zi, problemele tale, sunt iluzii, create de mintea din tine, pentru a 
te împiedica în fluxul emoțiilor tale și, ca păstrăvul, îți petreci timpul 
țopăind.

Când spun că Omul de mâine nu-și va aparține, spun unul dintre cele mai mari 
adevăruri necunoscute omului antic. Omul de mâine nu își va aparține lui însuși 
și deja în experiența voastră ați avut momente în care ați simțit că nu vă 
aparțineți vouă înșivă, iar această conștientizare este foarte mare și devine 
din ce în ce mai mare.

Și atunci când nu ne mai aparținem, ne simțim bine cu noi înșine; Atâta timp cât
ne aparținem nouă înșine, suntem pironiți pe pielea noastră, dar când nu ne mai 
aparținem, ne simțim bine cu noi înșine. Dar ego-ul nu vrea asta, pentru că ego-
ul trebuie să aparțină pentru a fi sigur că există în minte, că simte în emoții,
că trăiește în material; Ego-ul trebuie să fie sigur că este viu. Soția trebuie 
să fie sigură că soțul ei o iubește, bărbatul trebuie să fie sigur că soția lui 
este fidelă; Trebuie să fim siguri, dar această securitate este efemeră.

Dar când două ființe trăiesc în viață și una nu-și aparține sieși și cealaltă 
nu-și aparține sieși, nici una nu-i aparține celeilalte, și când un bărbat nu-i 
mai aparține soției sale și soția lui nu-i mai aparține, el nu mai are 
suferințele posedării. Când copiii nu ne mai aparțin, nu mai suferim durerile 
posedării.

Ceea ce spun este în vibrație, nu într-un mod psihologic de înțelegere. Ceea ce 
este dificil de transmis în cuvinte este realitatea vibrației. Ceea ce este ușor
de transmis în cuvinte este forma.

De aceea nu vreau să spun niciodată ceea ce spun, este ceea ce nu pot spune că 
vreau să spun, dar am puterea să o spun, pentru că am puterea vibrației. Deci, 



așteptați ca vibrația să înțeleagă cuvântul care o conține înainte de a sări în 
formă și de a vă rupe ciocul și de a deveni un cropper.

Totul poate fi spus, chiar și ceea ce nu poate fi înțeles, este doar o chestiune
de a o spune într-un anumit fel. Și vă doresc tuturor, într-o zi, să nu vă mai 
aparțineți vouă înșivă, să nu vă mai simțiți, să nu vă mai vedeți, să nu mai 
știți care este \"eu-l\" vostru, să nu mai știți care este \"ego-ul\" vostru, vă
doresc toate acestea. Dar până când va veni acea zi, să știi că te îndrepți 
treptat spre ea. Și tot ceea ce vă spun de-a lungul anilor vă va servi pentru a 
vă face să înțelegeți nuanțele acestei realități din ce în ce mai bine.

Avem impresia, Oameni ai Pământului, că în orice moment al vieții noastre, ne 
putem situa undeva în viața noastră, că această impresie este atât de puternică 
încât creează, în noi, o energie, o emoție, iar această emoție ne închide 
automat. Omul se închide în fiecare zi, pentru cele mai bune motive din lume; 
din fericire, contrar celor spuse de Socrate, omul nu se poate cunoaște pe sine.
Minunată, filozofia omului; minunate, filosofiile, pentru că au reușit să-i dea 
omului speranța a ceea ce trebuie să devină, fără a-i da instrumentele necesare 
pentru a ajunge acolo.

Filosofia este bună, pentru că extrage un dinte pentru a-ți da altul, dar 
conștiința este și mai fină, pentru că extrage ambii dinți și nu mai rămâne 
niciunul.

Deci, pentru sfârșitul perioadei, aș dori să explic cum omul își face rău fără 
să-și dea seama.

 


